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L’aparcament de pagament de
zona blava a Roses va entrar en
funcionament el passat 1 de juliol
d’aquest mateix any. Ja a l’estiu del
2012 l’Ajuntament de la ciutat ho
va posar en marxa per poder afa-
vorir l’activitat comercial en l’època
que Roses té més afluència de vi-
sitants. Aquest aparcament de pa-
gament a la Vila serà vigent fins al
pròxim 30 de setembre. L’any pas-
sat el consistori ve rebre uns bons
resultats d’aquesta nova idea, i
això va fer que aquest any l’Ajun-
tament augmentés les zones d’a-
parcament amb aquest sistema. Si
l’any passat hi havia 111 places, en-
guany s’han augmentat fins a 284,
més del doble. 

Durant el 2012, els carrers afec-
tats per aquesta nova modalitat
d’aparcament van ser l’avinguda de
Rhode, la Lluís Companys i final-
ment arribava a l’avinguda Jaume
I. Aquest estiu ha estat el torn de la
plaça Frederic Rahola, l’Avinguda
Jaume I i l’Avinguda Mare de Déu
de Montserrat. També té Zona
Blava la placeta del Mercat Muni-
cipal. Actualment, durant l’estiu al
municipi de Roses el pàrquing de
la Zona Blava funciona de les 10
del matí fins a les 10 de la nit, du-
rant tots els dies de la setmana, fins
i tot el diumenge.  

Segons el president de l’Asso-
ciació de Comerciants de Roses,
Miquel Gotanegra, en declara-
cions al diari digital  Vila de Roses,
aquest horari «s’ha de replantejar,
s’ha d’aplicar en hores punta, en
hores purament comercials». Afe-
geix a més que «no té cap sentit
que hi hagi Zona Blava els di-
umenges o al migdia, l’hora de di-

nar. No és necessari que estigui en
funcionament des del matí fins al
vespre, non stop»

Gotanegra va defensar que «en
zones comercials no ens podem
permetre el luxe que un cotxe es-
tigui aparcat tota una setmana».
Ho va explicar citant una dita que
diu que «no pàrquing, no busi-
ness». Amb això es referia a la sos-
tenibilitat en favor de l’aplicació de
la Zona Blava, explicava que amb
això «vol dir que tot s’aguanti, és a
dir, que els comerços es guanyin la
vida, que puguin crear llocs de tre-
ball». Afegia que «si no hi ha pàr-
quings la gent no pot arribar, per
tant el comerç no funciona i es per-
den llocs de treball». Tot i això,  Go-

tanegra va insistir en que «s’ha de
buscar una flexibilització diferent
a la d’ara, amb uns horaris deter-
minats». Per la seva banda, la des
de fa poc alcaldessa de Roses,
Montse Mindan, va manifestar a la
mateixa publicació, que «l’horari
actual de la Zona Blava no es pot
modificar, ja que hi ha un contra-
cte fins al 30 de setembre d’aquest
mateix any». Mindan explicava
que «s’ha de respectar el servei que
ofereix aquesta empresa i que un
cop finalitzi el contracte hem de fer
balanç de com ha anat i estudiar
les possibles propostes que ens pu-
guin presentar». 

Per la seva part, els comerciants
de la zona també es van manifes-

tar respecte la aplicació d’aquesta
Zona Blava a Roses durant l’estiu. 
Alguns testimonis dels establi-
ments comercials de Santa Mar-
garida, recollits per la mateixa pu-
blicaicó Vila de Roses, es van mos-
trar en contra d’aquesta nova me-
sura d’aparcament de pagament.
En canvi, els altres comerciants de
la ciutat de Roses es van mostar a
favor d’aquesta zona blava. «Pot-
ser no tots però si una àmplia ma-
joria», va declarar un dels testi-
monis.  Tot i això, com que les opi-
nions de tots els comerciants no es-
tan documentades, no es pot de-
finir amb exactitud la quantitat de
comerços que s’han mostrat a fa-
vor de l’aparcament durant l’estiu.
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Roses Comerç demana que es
canviï l’horari de la zona blava
L’alcadessa declara que no es pot modificar perquè hi ha un contracte fins al 30 de setembre

L’Embranzida Jove de Roses s’a-
comiada de Roses i deixarà de
dur a terme les seves diverses ac-
tivitats segons ha informat en un
comunicat penjat a la seva pàgina
web. En aquest mateix comunicat
també ha explicat quin són els
motius que els han portat a pren-
dre aquesta última decisió. S’han
defensat dient que ha estat una re-
flexió «àmplia i acurada» i que
els integrants  de l’entitat «han es-
tat consultant i dialogant» amb
persones que al llarg d’aquests
cinc anys «ens han fet costat».
També afegeixen que «han estat
més de cinc anys d’experiència a

la vida associativa del municipi, de
la qual n’hem participat molt ac-
tivament realitzant activitats di-
verses». Entre aquestes iniciati-
ves que s’han dut a terme hi ha l’or-
ganització de discomòbils, con-
certs a la platja (Embranzifest) i la
«ja clàssica» nit dels morts a la tar-
dor. Enguany també es va gravar
un disc de nadales en que els be-
neficis anaven a La Marató de
TV3. Durant aquests cinc anys
van participar en diverses fires i
trobades, duent la Z que els ca-
racteritzava arreu. També han vol-
gut dedicar unes línies «als joves
que han passat per l’entitat en al-
gun moment de la seva existència». 
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L’Embranzida Jove anuncia
que cessa la seva activitat
després de cinc anys

L’empresa ProIoga ofereix, a tra-
vés del GEN Roses, l’experiència de
fer Ioga al mar a la platja de la Pe-
rola de Roses. La professora de ioga
d’aquesta empresa, Noemí Ruiz, va
declarar al digital Vila de Roses,
que «és una nova modalitat pro-
vinent dels Estats Units i que està
començant a entrar a Europa de
mica en mica». Els horaris on es
pot trobar a la Noemí impartint
classes és a primera hora del matí
o cap al vespre. Ruiz ofereix les
classes sobre unes planxes de
paddle surf o de windsurf. Noemí
va explicar que la diferència de fer-
ho a la platja i no a terra és que «a

efectes pràctics, l’experimentació
d’aquestes dues sensacions és ben
diferent, la primera és la pràctica
de ioga, i la segona és fer-ho en
contacte amb l’aigua». Es pot re-
servar plaça a la web o a les ofici-
nes del Grup d’Esports Nàutics.
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Ofereixen un servei pioner
de classes d’ioga a la
mateixa sorra de la platja

La comissió executiva del Port de
Roses va anunciar que estan tre-
ballant amb l’equip de treball del
Port i que com a principal objec-
tiu tenen la promoció del Port
Nàutic Esportiu del municipi. Es-
tan estudiant de quina manera
volen vendre el port i quina estra-
tègia s’utilitzarà per tractar l’aten-
ció al client i que aquest s’em-
porti un bon record de port. Tam-
bé es va aprobar una subvenció a
la cooperativa Dr. August Pi i Su-
nyer amb 5.000 euros per dur a ter-
me un servei d’àpats a domicili per
la gent gran que començarà al
proper setembre. 
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L’Ajuntament de
Roses treballa
per promocionar
el seu port

Dilluns passat, l’Ajuntament de
Roses va dur a terme una junta de
Govern Local amb la mesa de
contractació i la gerència d’Urba-
nisme. A la Junta de Govern Local
es van donar dues llicències d’obrs
i es van fer cinc comunicacions
prèvies per fer petites obres, ja
que aquestes no necessiten una lli-
cència perquè es duguin a terme.
A més, es va anunciar la contra-
ctació del grup Giroprotect perquè
s’encarregui del servei contra la
plaga urbana. Aquesta és una so-
cietat rosinca jove i dinàmica, amb
molta experiència en el sector
mediambiental. De moment la
contractació està coberta fins a fi-
nals d’aquest anys però s’estan
estudiant i preparant les condi-
cions per fer un contracte ja de ca-
ire anual. 

També s’ha contractat la tanca
nova que delimitarà el Montserrat
Vayreda i per fer les obres es s’ha
contractat l’empresa que té el pres-
supost més econòmic, en aquest
cas és Sinorma de Roses. També
s’han adquirit els uniformes per a
la policia local, es necessitarà un
total de 10.963 euros i també s’ha
contractat a una empresa local. Per
reparar les obres del teatre s’ha
contractat a l’empresa Marc Arnau
Badal amb un pressupost de
20.274 euros. Per la ampliació de
les voreres i la creació de passos
adaptats per minusvàlids s’ha con-
tractat a l’empresa Latruman amb
un pressupost de 12.949 euros.
Finalment, s’ha licitat la remode-
lació de la planta baixa de Ca l’A-
nita, que serà una sala d’exposi-
cions, per 36.819 euros a Cons-
truccions Vinyas. 
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La Junta de
Govern de 
Roses adjudica
diverses obres a
empreses locals

Un aparcament de la zona blava de Roses. 
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Una classe de ioga a la platja
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El regidor del PP a Figueres,
Diego Borrego, va queixar-se ahir
que el pressupost que s’ha desti-
nat a fer diverses obres a la Plaça
del Gra a Figueres, és «molt elevat».
Dilluns al matí, l’Ajuntament de Fi-
gueres va dur a terme una comis-
sió informativa on es parlaven de
temes diversos que afecten a la ca-
pital de l’Alt Empordà. Quan es va
parlar de les obres de la plaça del
Gra, Borrego va demanar quin
era el cost total dels treballs que
s’han dut a terme a aquesta plaça
incluint-hi els diferents elements
com jardineres, plantes, bancs,
pintura... La resposta per part del
consistori va ser que s’havien des-
tinat un total de 16.000 euros,
14.000 d’ells per les jardineres i al-
tres plantes i la resta, els 2.000, per
la pintura utilitzada per pintar el
carrer. Borrego per la seva banda
i després de rebre aquesta infor-
mació, va al·leguar que li sem-
blava «fora de lloc» aquesta des-
pesa. Va defensar la seva posició

dient que «en primer lloc és un
gran cost tenint en compte la si-
tuació de crisis i en segon per te-
nir com a resultat un despropòsit
de colors que ningú té ni idea què
signifiquen, i que a més, ja ha
provocat la caiguda d’una dona».
Per la seva banda, l’Ajuntament de

Figueres es va defensar dient que
la pintura utilitzada als carrers
que envolten la Plaça del Gra «són
els homologats per la via pública»
i que per tant qualsevol caiguda ha
estat «fortuïta». A més, també van
explicar s’han produït caigudes
als passos de zebra de la ciutat, i no
només a Figueres, i en la majoria
dels casos «aquell tram es trobava
moll» i per tant és més probable re-
lliscar-hi. Per altra banda, Borrego
també va demanar a la comissió
informativa com es portaria a ter-
me la càrrega i descàrrega per
part de la gent del mercat quan tor-
nin a la Plaça del Gra. En declara-
cions al Diari de Girona, Borrego
va explicar que li havien contestat
que «no tenien res planificat, ni per
la mobilitat ni per urbanisme».
L’Ajuntament de Figueres però, va
declarar a aquest diari que se li ha-
via dit que es «garantia l’accés per
càrrega i descàrrega» i a més, que
«la zona ja està prevista». Tot i
això, el que el gerent d’Urbanisme
no li va poder concretar és la si-

tuació exacta de la nova zona de
càrrega i descàrrega, però «a la pro-
pera comissió informativa li por-
tarien el plànol». La nova pintura
ocupa l’antic espai de la càrrega i
descàrrega però el consistori ja té
present un lloc que el substituei-
xi. A més, van afegir que a dife-
rència d’abans, les parades tin-

dran corrent elèctric, llum i aigua,
cosa que abans no en tenien. 

Obres de la coberta
La junta de Govern va votar dilluns
en obrir la convocatòria perquè les
empreses presentin les ofertes.
Està previst que comencin les
 obres a finals de setembre.

FIGUERES | LAURA DE QUINTANA

El PP de Figueres es queixa de «l’alt
pressupost» invertit a la plaça del Gra

L’Ajuntament garanteix que les parades disposaran de corrent elèctric, llum i aigua, cosa que abans no tenien

L’estat actual de la Plaça del Gra de Figueres.

CONXI MOLONS

Breus

El proper divendres l’Assem-
blea Nacional Catalana de Figue-
res farà balanç de l’estat de l’orga-
nització de la Via Catalana a la co-
marca de l’Alt Empordà.

FIGUERES | L. DE QUINTANA

Figueres fa balanç

de la Via Catalana

DIADA
Enguany l’Ecomuseu Farinera

de Castelló d’Empúries tornarà a
col·laborar amb el Festival Terra de
Trobadors organitzant un taller
de caire familiar dedicat a la pell.
Aquest s’organitzarà amb la col·la-
boració del Museu de la Tècnica
d’Igualada. Qui s’hi apunti podrà
tenir un collaret fet per ells matei-
xos amb un material que a l’èpo-
ca medieval era molt comú. 

CASTELLÓ D’EMPÚRIES | DdG

L’Ecomuseu Farinera

organitza un taller de pell

TERRA DE TROBADORS

La «Red de Juderías» és una as-
sociació sense ànim de lucre que
defensa el patrimoni urbanístic, ar-
quitectònic, històric, artístic i cul-
tural del llegat sefardí a l’estat es-
panyol. Té cinc punts: restaurants,
allotjament, senyalització, guies i
oferta cultura. Ara els Serfs de
Gleva de Castelló són la primera
entitat dedicada a promoure el
llegat jueu en forma d’espectacle. 

CASTELLÓ D’EMPÚRIES | DdG

Els serfs de Gleva a la

«Red de Juderías»

CULTURA

L’Assemblea Nacional Catalana
de Roses ha preparat pel proper di-
umenge un assaig de la cadena hu-
mana per tal d’escalfar motors
per la gran Via Catalana de l’11 de
setembre. A més, també es durà a
terme un taller d’estels, «Fem vo-
lar l’estalada». Es crearà un estel
amb materials reciclats. La cade-
na humana es farà davant del Mo-
nument dels Pescadors. 
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Roses assajarà la

cadena humana

VIA CATALANA

Aquest cap de setmana comen-
ça la Festa de la Verema  d’enguany
al municipi de Garriguella. El dis-
sabte es farà una visita i degusta-
ció dels productes dels cellers del
poble i el diumenge hi ha el plat
fort, a les sis de la tarda comença
la Festa de la Verema a la Pista
Nova del poble. Enguany està de-
dicat al 50è aniversari de la Co-
operativa Agrícola de Garriguella. 

GARRIGUELLA | L.DE QUINTANA

Garriguella acollirà la

Festa de la Verema

ENOLOGIA

LA XIFRA

El total gastat en les obres

L’Ajuntament de Figueres va infor-
mar que aquesta despesa s’havia di-
vidit en 14.000 euros per les jardi-
neres i plantes diverses, i 2.000 eu-
ros per la pintura del carrer.

16.000 EUROS

L’Ajuntament de Figueres «té
present» que els comerciants
necessiten una zona de
càrrega i descàrrega
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